



الجمعية العامة الـ 140 للاتحاد البرلماني الدولي الدوحة (قطر) 6 – 10 نيسان/ أبريل 2019



رقم 5

الجريدة اليومية¹

الأربعاء، 10 نيسان/ أبريل 2019

التوقيت	الاجتماع	المكان ²
10:00-09:00	مجلس منتدى البرلمانيين الشباب	قاعة سلوى 1 (جلسة مغلقة)
13:00-09:30	المجلس الحاكم خلال هذه الجلسة، سيواصل المجلس الحاكم نظره في البنود المتبقية في جدول أعماله. وستكمل عملها خلال جلسة بعد الظهر. وتشمل البنود المتبقية: ← تقارير عن الاجتماعات المتخصصة الأخيرة للاتحاد البرلماني الدولي ← تقارير لجنة حقوق الإنسان للبرلمانيين وقراراتها ← تقارير اللجان والهيئات الأخرى ← اجتماعات مستقبلية بين البرلمانيين سيجري المجلس الحاكم الانتخابات التالية: ← انتخاب عضو واحد في اللجنة التنفيذية ← انتخاب عضو واحد في لجنة حقوق الإنسان للبرلمانيين ← انتخاب عضوين في لجنة شؤون الشرق الأوسط ← انتخاب واحد من مسهلي الحوار لمجموعة مسهلي الحوار في قبرص	قاعة الدفنة

¹ المعلومات حتى الساعة 5 من مساء 9 نيسان/ أبريل.

² جميع قاعات الاجتماعات المشار إليها موجودة في مركز مؤتمرات شيراتون.



	<p>◀ انتخاب عضوين للجنة تعزيز احترام القانون الدولي الإنساني</p> <p>◀ انتخاب 21 عضوا للفريق الاستشاري الرفيع المستوى المعني بمكافحة الإرهاب والتطرف العنيف</p>	
قاعة سلوى 3	اجتماع جمعية الأمناء العامين للبرلمانات الوطنية	12:30-10:30
قاعة سلوى 1 (جلسة مغلقة)	اجتماع مشترك لمكتب النساء البرلمانيات ومجلس منتدى البرلمانين الشباب حول التحيز، والتحرش، والعنف ضد النساء أعضاء البرلمانات	12:30-10:30
قاعة سلوى 3	جلسة مشتركة بين الاتحاد البرلماني الدولي وجمعية الأمناء العامين للبرلمانات الوطنية حول الابتكار في البرلمانات: الاستعداد للمستقبل مدير المناقشة: السيناتور ر. سان جيرمان (كندا)	16:00-14:00
قاعة الدفنة	المجلس الحاكم سيتابع المجلس الحاكم النظر في البنود المتبقية على جدول أعماله.	14:30
قاعة الدفنة	الجمعية العامة: - الجلسة الختامية <ul style="list-style-type: none"> ● المناقشة العامة حول موضوع البرلمانات كمنابر لتعزيز التعليم من أجل السلام، والأمن، وسيادة القانون (البند 3) ◀ اعتماد الوثيقة الختامية ● عدم جواز قبول استخدام المرتزقة كوسائل لتقويض السلام وانتهاك حقوق الإنسان (اللجنة الدائمة للسلام والأمن الدوليين) (البند 4) المقرر: السيد ج. سي إيشانيز (إسبانيا) ◀ اعتماد مشروع القرار ● دور التجارة العادلة والحرّة والاستثمار في تحقيق أهداف التنمية المستدامة، وخاصة فيما يتعلق بالمساواة الاقتصادية، والبنية التحتية المستدامة والصناعة والابتكار (اللجنة الدائمة 	عند انتهاء المجلس الحاكم

	<p>للتنمية المستدامة والتمويل والتجارة) (البند 5) المقررة: السيدة ف.موزندا (زيمبابوي) ◀ اعتماد مشروع القرار</p> <p>● تقارير اللجان الدائمة (البند 6) المقرران: السيدة أ. جيركينز (هولندا)، نائب رئيس اللجنة الدائمة للديمقراطية وحقوق الإنسان السيد ج.س روميرو (الأرجنتين) رئيس اللجنة الدائمة لشؤون الأمم المتحدة</p> <p>● الموافقة على البنود الرئيسية للجنة الدائمة للسلم والأمن الدوليين واللجنة الدائمة للتنمية المستدامة والتمويل والتجارة للجمعية العامة الـ142 وتعيين المقررين (البند 7) ◀ الاستراتيجيات البرلمانية لتعزيز السلم والأمن لمواجهة التحديات والنزاعات الناتجة عن الكوارث المتعلقة بالمناخ وآثارها. (اللجنة الدائمة للسلم والأمن الدوليين) المقرران المشاركان : - السيدة س. روث (ألمانيا) -على أن يتم تعيينه لاحقاً</p> <p>◀ تطبيق نظم الرقمنة والاقتصاد الدائري لتحقيق أهداف التنمية المستدامة، لاسيما تلك المسؤولة عن الاستهلاك والإنتاج (اللجنة الدائمة للتنمية المستدامة والتمويل والتجارة) المقررون المشاركون: - السيدة س. دينيكا (رومانيا) -السيد أ. غريفروي (بلجيكا) - على أن يتم تعيينه لاحقاً</p> <p>● الملاحظات الختامية من ممثلي المجموعات الجيوسياسية اختتام المناقشة العامة</p>	
--	--	--

أنشطة أخرى للجمعية العامة

● **معرض المعرفة للتعليم:** تم إنشاء عدد من المدرجات بالقرب من قاعة الجلسات العامة، بهدف إتاحة الفرصة للمندوبين للتفاعل مع أعضاء المؤسسات التعليمية وشركاء الاتحاد البرلماني الدولي. يشمل العارضون أكاديمية تعليم حقوق الانسان، المؤسسة القطرية، وكالة الأمم المتحدة لغوث وتشغيل اللاجئين الفلسطينيين في الشرق الأدنى (UNRWA) ومنظمة الأمم المتحدة للتربية والعلم والثقافة (UNESCO). سيكون المعرض مفتوحاً حتى الساعة 14:00 يوم الأربعاء، 10 نيسان/ أبريل.

● منصة لتقديم المعلومات حول عملية إعداد التقارير الجديدة: متى يتوقع من البرلمان أن يقدم تقريراً؟ كيف يمكنك مشاركة الممارسات الجيدة؟ ما الذي يمكنك القيام به لتنفيذ قرارات وقرارات الاتحاد البرلماني الدولي؟ المندوبون مدعوون إلى معرفة إجابات هذه الأسئلة والمزيد عن طريق زيارة المنصة، الموجودة بالقرب من قاعة الجلسات العامة (الدفنة) ، أو عن طريق إرسال بريد إلكتروني إلى rr@ipu.org

● **دعوة جميع البرلمانات إلى إقرار المبادئ المشتركة لدعم البرلمانات:** حتى الآن، أيد 106 برلمان المبادئ المشتركة، بما في ذلك أنغولا وأرمينيا وبلجيكا والبرازيل وسان مارينو وسريلانكا خلال الجمعية العامة الـ140. يمكن المصادقة على المبادئ المشتركة عن طريق خطاب إخطار موجه إلى الأمين العام للاتحاد البرلماني الدولي من رئيس البرلمان و / أو الأمين العام و / أو رئيس مجموعة الاتحاد البرلماني الدولي. يمكن الوصول إلى المبادئ العامة على الموقع <https://www.ipu.org/resources/publications/reference/2016-07/common-principles-support-parliaments>. يرجى الحضور إلى المنصة في الردهة بجانب قاعة الجلسات العامة (قاعة الدفنة) لمعرفة المزيد. إذا لم يقر البرلمان الخاص بك المبادئ المشتركة بعد، فيرجى تشجيعها على القيام بذلك. سوف تساعد في بناء مؤسسات أقوى!

*
* *

معلومات أخرى

● **تطبيق الجمعية العامة:** كجزء من سياسة الورقة الذكية للاتحاد البرلماني الدولي، تم توفير تطبيق الجمعية لتسهيل التشاور المباشر عبر الإنترنت لوثائق الجمعية، وإتاحة الوصول إلى المعلومات المتعلقة بالجمعية. ويمكن تحميل التطبيق من App Store على أجهزة iOS ومن Play Store على أجهزة الأندرويد (CrowdCompass AttendeeHub)، بمجرد التحميل، افتح تطبيق AttendeeHub وأدخل "IPU 140 Assembly". على الوفود التي ترغب في نشر كتيبها على التطبيق إعادة توجيه الملف بصيغة pdf (بما لا يزيد عن 10 ميغابايت) إلى sas@ipu.org.

- **خدمة الطباعة عند الطلب:** هذه الخدمة متاحة حتى 10 نيسان/ أبريل في مركز خدمة تصوير المستندات والطباعة (مركز الأعمال) للمندوبين الذين يرغبون في الحصول على نسخ إضافية من أية وثائق منشورة على صفحة الاتحاد البرلماني الدولي على الإنترنت.
 - **جمعيات الاتحاد البرلماني الدولي في جيبك:** هذا الكتيب، الذي يوفر لمحة عامة عن إجراءات الجمعية العامة للاتحاد البرلماني الدولي للاتحاد البرلماني الدولي، متاح في صفحة الويب الخاصة بالتطبيقات والجمعية العامة للاتحاد البرلماني الدولي باللغات الإنجليزية والفرنسية والإسبانية والعربية.
 - **قائمة المشاركين:** ستنشر القائمة النهائية للمشاركين على موقع الاتحاد البرلماني الدولي (www.ipu.org).
 - **نتائج الجمعية العامة الـ 140 والاجتماعات ذات الصلة:** ستلقى الوفود نسخة مطبوعة واحدة من نتائج الجمعية. يتم تذكير أعضاء الاتحاد البرلماني الدولي بأنه يمكن الوصول إلى الأقسام المختلفة من الكتيب على موقع الاتحاد البرلماني الدولي (www.ipu.org) وتنزيلها بصيغة PDF بعد أسبوعين من اختتام الجمعية العامة.
 - **ستتاح المحاضر الموجزة للجمعية العامة والمجلس الحاكم واللجان الدائمة الأربع قبل الجمعية العامة القادمة.**
 - **أنشطة الأشخاص المرافقين:** يمكن الحجز للجولات والزيارات في مكتب مجلس قطر الوطني للسياحة الواقع خلف مكتب الحراسة في بهو شيراتون. وهو مفتوح من الساعة 08:00 حتى الساعة 20:00
- *
- * *

معلومات الاتصالات

- **وسائل التواصل الاجتماعي:** المتابعة أو المشاركة في المناقشات في الجمعية العامة على مواقع التواصل الاجتماعي.
- على تويتر: [IPUParliament](https://twitter.com/IPUParliament) على الإنستغرام: [ipu.parliament_official](https://www.instagram.com/ipu.parliament_official)
- على الفيسبوك: [InterParliamentaryUnion](https://www.facebook.com/InterParliamentaryUnion)
- علامات تصنيف هاشتاغ مفيدة: [#IPU140](https://twitter.com/IPU140) و [#WomenMPs](https://twitter.com/WomenMPs) و [#YoungMPs](https://twitter.com/YoungMPs)
- **الصور:** سيتم تحميل جميع صور الجمعية العامة الرسمية على موقع Flickr في أوقات منتظمة خلال اليوم: www.ipu.org/140pics. يرجى ذكر: الاتحاد البرلماني الدولي.



- **حان الوقت لصورة السيلفي؟** تعال إلى صندوق الصور الشخصية بجوار مركز الأعمال.
- **ابق على اتصال!** لا تنس ملء استمارة "ابق على اتصال" المتوفرة لدى أمانة الاتحاد البرلماني الدولي والاشتراك في النشرة الإخبارية على الموقع الإلكتروني أو تطبيق الجمعية.
- **المؤتمر الصحفي الختامي (في المركز الإعلامي):** اليوم، الأربعاء 10 نيسان/ أبريل، الساعة 13:30 - 14:30.
- **استفسارات وسائل الإعلام:** لأيّة استفسارات تتعلق بوسائل الاعلام، يرجى الاتصال بتوماس فيترزسيمونس على tf@ipu.org أو +41 79 854 31 53

*

* *

الشواغر التي يتعين ملؤها في الجمعية العامة الـ 140

لمزيد من المعلومات التفصيلية، يرجى الاطلاع على وثيقة [الشواغر](#).

* * *

اليوم، في 10 نيسان/ أبريل 2019، سيجري المجلس الحاكم انتخابات كما هو مبين أدناه.

اللجنة التنفيذية

سيُطلب من المجلس الحاكم انتخاب **عضو واحد** (امرأة) للمجموعة الإفريقية.

تم استلام الترشيح التالي:

- السيدة أ. د. ميرغان (السنغال): ترشيح مقدم من المجموعة الإفريقية.

اللجان والهيئات الأخرى

اللجنة الدائمة لحقوق الإنسان للبرلمانيين

سيُطلب من المجلس الحاكم انتخاب **عضو واحد** (للعمل بصفته الشخصية)، ويفضّل أن يكون من مجموعة آسيا والمحيط الهادئ.

تم استلام الترشيح التالي:

- السيد كيم جونج - سيووك (جمهورية كوريا) ترشيح مقدم من المرشح



اللجنة الدائمة لشؤون الشرق الأوسط

سيُطلب من المجلس الحاكم انتخاب **عضوين** اثنين (نساء).

تم استلام الترشيحات التالية:

- السيدة م. موكيتيمي (ليسوتو) والسيدة أ.ب بوتينغ(غانا): ترشيحان مقدمان من مجموعة إفريقيا.

-السيد ه. مارتينز (البرتغال): ترشيح مقدم من مجموعة +12 .

مجموعة مسهلي الحوار حول قبرص

سيُطلب من المجلس الحاكم انتخاب **مسهل واحد**.

تم استلام الترشيح التالي:

- السيدة ل. كوارتابيل (إيطاليا).

لجنة تعزيز احترام القانون الدولي الإنساني

سيُطلب من المجلس الحاكم انتخاب **عضوين** اثنين: عضو واحد (امرأة) لمجموعة آسيا والمحيط الهادئ؛ وعضو واحد (رجل) لمجموعة أوراسيا.

تم استلام الترشيحات التالية:

- السيدة ف. جسيني (الجمهورية الإسلامية الإيرانية): ترشيح مقدم من مجموعة آسيا والمحيط الهادئ

- السيد ه. هوفهانيسيان (أرمينيا): ترشيح مقدم من مجموعة أوراسيا

الفريق الاستشاري الرفيع المستوى المعنية بمكافحة الإرهاب والتطرف العنيف

سيُطلب من المجلس الحاكم انتخاب **21 عضواً**: خمسة أعضاء (على الأقل اثنتين من النساء واثنتين من الرجال) للمجموعة الإفريقية؛ عضوان (امرأة واحدة رجل واحد) للمجموعة العربية؛ أربعة أعضاء (اثنتين من النساء واثنتين من الرجال) لمجموعة آسيا والمحيط الهادئ؛ عضوان (امرأة واحدة ورجل واحد) لمجموعة أوراسيا؛ ثلاثة أعضاء (على الأقل امرأة واحدة ورجل واحد) لمجموعة أمريكا اللاتينية والكاريبي (GRULAC)؛ وخمسة أعضاء (على الأقل اثنتين من النساء واثان من الرجال) لمجموعة +12.

تم استلام الترشيحات التالية:

- السيد ت. انيسيت (بوروندي)، والسيدة ج. أودول (كينيا)، والسيدة م. منساه وليامز (ناميبيا) والسيد و. تيني (النيجر): الترشيحات

مقدمة من المجموعة الإفريقية؛

-معالي الدكتور علي عبد العال (جمهورية مصر العربية) ومعالي الدكتورة أمل عبد الله القبيسي (دولة الإمارات العربية المتحدة):

الترشيحات مقدمة من المجموعة العربية؛

- السيد ج. تشين (الصين)، السيدة أ. حوسين (ماليزيا)، السيد ك. جلال (الجمهورية الإسلامية الإيرانية) والسيدة س.ج ماري

(باكستان): ترشيحات مقدمة من مجموعة آسيا والمحيط الهادئ

- السيد ج. ف. ميرينو لوبيز (السلفادور)، والسيدة إ. باسادا (أوروغواي) والسيد ف. ف. سواريز دياز (جمهورية الدومينيكان):

الترشيحات مقدمة من مجموعة بلدان أمريكا اللاتينية والكاريبي.

- السيد ر. ديل بيشيا (فرنسا)، السيدة م. كينير نيلين (سويسرا) السيد ر. لوبادكا (النمسا) ، السيد ج. ميغليور (إيطاليا)

الترشيحات مقدمة من مجموعة +12

* * *





Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.

140th IPU Assembly

Doha (Qatar), 6 – 10 April 2019



No. 5

JOURNAL¹

Wednesday, 10 April 2019

Time	Meeting	Place ²
9 a.m. – 10 a.m.	Board of the Forum of Young Parliamentarians	Salwa 1 <i>(in camera)</i>
9.30 a.m. – 1 p.m.	Governing Council <p>During this sitting, the Governing Council will continue its consideration of items remaining on its agenda. It will complete its work during the afternoon sitting.</p> <p>Remaining items include:</p> <ul style="list-style-type: none">› Reports on recent IPU specialized meetings› Reports and decisions of the Committee on the Human Rights of Parliamentarians› Reports of committees and other bodies› Future inter-parliamentary meetings <p>The Governing Council will hold the following elections:</p> <ul style="list-style-type: none">› Election of one member to the Executive Committee› Election of one member to the Committee on the Human Rights of Parliamentarians› Election of two members to the Committee on Middle East Questions› Election of one facilitator to the Group of Facilitators for Cyprus› Election of two members to the Committee to Promote Respect for International Humanitarian Law› Election of 21 members to the High-level Advisory Group on Countering Terrorism and Violent Extremism	Al Dafna
10.30 a.m. – 12.30 p.m.	Meeting of the Association of Secretaries General of Parliaments (ASGP)	Salwa 3
10.30 a.m. – 12.30 p.m.	Joint Meeting of the Bureau of Women Parliamentarians and the Board of the Forum of Young Parliamentarians on <i>Sexism, harassment and violence against women MPs</i>	Salwa 1 <i>(in camera)</i>

¹ Information as at 5 p.m. on 9 April.

² All meeting rooms indicated are located in the Sheraton Convention Center.

2 p.m. – 4 p.m.	Joint IPU–ASGP session on <i>Innovation in parliament: Getting ready for the future</i> <i>Moderator:</i> Senator R. Saint-Germain (Canada)	Salwa 3
2.30. p.m.	Governing Council The Council will complete its consideration of the remaining items on its agenda.	Al Dafna
At the end of the Governing Council	Assembly – Closing sitting <ul style="list-style-type: none">♦ General Debate on the theme <i>Parliaments as platforms to enhance education for peace, security and the rule of law (Item 3)</i><ul style="list-style-type: none">› Adoption of the outcome document♦ Non-admissibility of using mercenaries as a means of undermining peace and violating human rights (<i>Standing Committee on Peace and International Security</i>) (Item 4) <i>Rapporteur:</i> Mr. J.I. Echániz (Spain)<ul style="list-style-type: none">› Adoption of the draft resolution♦ The role of fair and free trade and investment in achieving the SDGs, especially regarding economic equality, sustainable infrastructure, industrialization and innovation (<i>Standing Committee on Sustainable Development, Finance and Trade</i>) (Item 5) <i>Rapporteur:</i> Ms. V. Muzenda (Zimbabwe)<ul style="list-style-type: none">› Adoption of the draft resolution♦ Reports of the Standing Committees (Item 6) <i>Rapporteurs:</i> Ms. A. Gerkens (Netherlands), Vice-President of the Standing Committee on Democracy and Human Rights Mr. J.C. Romero (Argentina), President of the Committee on United Nations Affairs♦ Approval of the subject items for the Standing Committee on Peace and International Security and for the Standing Committee on Sustainable Development, Finance and Trade at the 142nd Assembly and appointment of the Rapporteurs (Item 7)<ul style="list-style-type: none">› <i>Parliamentary strategies to strengthen peace and security against threats and conflicts resulting from climate-related disasters and their consequences</i> (Standing Committee on Peace and International Security) <i>Co-Rapporteurs:</i> - Ms. C. Roth (Germany) - To be designated› <i>Mainstreaming digitization and the circular economy to achieve the SDGs, particularly responsible consumption and production</i> (Standing Committee on Sustainable Development, Finance and Trade) <i>Co-Rapporteurs:</i> - Ms. S. Diniča (Romania) - Mr. A. Gryffroy (Belgium) - To be designated♦ Concluding remarks by representatives of the Geopolitical Groups	Al Dafna
	Closure of the Assembly	

OTHER ASSEMBLY ACTIVITIES

- ♦ **Knowledge Fair for Education:** A number of stands have been set up close to the Plenary Hall, with a view to providing an opportunity for delegates to interact with members of education-related institutions and IPU partners. Exhibitors include H.E.R. Academy, the Qatar Foundation, the United Nations Relief and Works Agency for Palestine Refugees in the Near East (UNRWA) and the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization (UNESCO). The Fair is open until 2 p.m. today, Wednesday, 10 April.
- ♦ **Information stand on the new reporting exercise:** When is your parliament expected to report? How can you share good practices? What can you do to implement IPU resolutions and decisions? Delegates are invited to find out the answers to these questions and more by visiting the stand, located close to the Plenary Room (Al Dafna), or by emailing their questions to rr@ipu.org.
- ♦ **Calling on all Parliaments to endorse the *Common Principles for Support to Parliaments*:** To date, 110 parliaments have endorsed the *Common Principles*, including Armenia, Belgium, Brazil, Eswatini, Greece, Mongolia, Mozambique, Saint Vincent and the Grenadines, San Marino, South Sudan and Sri Lanka during the 140th Assembly. The *Common Principles* can be endorsed by means of a letter of notification to the Secretary General of the IPU from a parliament's Speaker, Secretary General and/or IPU Group President. The *Common Principles* can be accessed at <https://www.ipu.org/resources/publications/reference/2016-07/common-principles-support-parliaments>. Please come to the stand in the foyer beside the Plenary Room (Al Dafna) to find out more. If your parliament has not endorsed the *Common Principles* yet, please encourage it to do so. You will be helping to build stronger institutions!

*
* *

OTHER INFORMATION

- ♦ **Assembly App:** As part of the IPU's PaperSmart policy, an App is available which facilitates the online consultation of Assembly documents and provides access to Assembly-related information. It can be downloaded from the App Store on iOS devices and Play Store on Android (CrowdCompass AttendeeHub). Once downloaded, open the AttendeeHub app and enter "IPU 140 Assembly". Delegations that wish to post their brochure on the App should forward the file in pdf format (not more than 10MB) to sas@ipu.org.
- ♦ **Print-on-demand service:** This service is available until 10 April at the Typing Pool and Photocopying Service (Business Center) for those delegates who wish to obtain additional copies of any documents published on the IPU Assembly web page.
- ♦ **IPU Assemblies in your pocket:** This booklet, which provides an overview of IPU Assembly procedures, is available on the App and IPU Assembly web page in English, French, Spanish and Arabic.
- ♦ **List of Participants:** The final List of Participants will be published on the IPU website (www.ipu.org).
- ♦ **Results of the 140th Assembly and related meetings:** Delegations will receive one printed copy of the Results of the Assembly. Members of the IPU are reminded that the different sections of the Brochure may be accessed on the IPU website (www.ipu.org) and downloaded in PDF format two weeks after the close of the Assembly.
- ♦ **Summary records of the Assembly, the Governing Council and the four Standing Committees** will be made available before the next Assembly.
- ♦ **Activities for accompanying persons:** Tours and visits may be booked at the Qatar National Tourism Council desk located behind the concierge's desk in the Sheraton lobby. It is open between 8 a.m. and 8 p.m.

*
* *

COMMUNICATIONS INFORMATION

- ♦ **Social media:** Follow or join in the discussions at the Assembly on social media.
On Twitter: [IPUparliament](https://twitter.com/IPUparliament) On Instagram: [ipu.parliament_official](https://www.instagram.com/ipu.parliament_official) On Facebook: [InterParliamentaryUnion](https://www.facebook.com/InterParliamentaryUnion)
Useful hashtags: #IPU140, #WomenMPs, #YoungMPs
- ♦ **Photos:** All official Assembly photographs will be uploaded on Flickr at regular times during the day: www.ipu.org/140pics. Please credit: Inter-Parliamentary Union.
- ♦ **Time for a selfie?** Come to the selfie box next to the Business Center.
- ♦ **Keep in touch!** Don't forget to fill in a "Keep in touch" form available from the IPU secretariat and subscribe to our newsletter on the web or the Assembly app.
- ♦ **Closing press conference (in the Media Center):** Today, Wednesday 10 April, 1.30 p.m. – 2.30 p.m.
- ♦ **Media enquiries:** For any media enquiries, please contact Thomas Fitzsimons on tf@ipu.org or +41 79 854 31 53.

* * *

VACANCIES TO BE FILLED AT THE 140th ASSEMBLY

For more detailed information, please see [Vacancies](#) document.

* * *

Today, 10 April 2019, the Governing Council will hold elections as outlined below.

EXECUTIVE COMMITTEE

The Governing Council will be required to elect **one member** (female) for the African Group.

The following candidature has been received:

– Ms. A.D. Mergane (Senegal): candidature submitted by the African Group.

COMMITTEES AND OTHER BODIES

Committee on the Human Rights of Parliamentarians

The Governing Council will be required to elect **one member** (to serve in an individual capacity), preferably from the Asia-Pacific Group.

The following candidature has been received:

– Mr. Kim Jong-seok (Republic of Korea): candidature submitted by the candidate.

Committee on Middle East Questions

The Governing Council will be required to elect **two members** (female).

The following candidatures have been received:

– Ms. M. Mokitimi (Lesotho) and Ms. A.P. Boateng (Ghana): candidatures submitted by the Africa Group;

– Ms. H. Martins (Portugal): candidature submitted by the Twelve Plus Group.

Group of Facilitators for Cyprus

The Governing Council will be required to elect **one facilitator**.

The following candidature has been received:

– Ms. L. Quartapelle (Italy).

Committee to Promote Respect for International Humanitarian Law

The Governing Council will be required to elect **two members**: one member (female) for the Asia-Pacific Group; and one member (male) for the Eurasia Group.

The following candidatures have been received:

– Ms. F. Hoseini (Islamic Republic of Iran): candidature submitted by the Asia-Pacific Group;

– Mr. H. Hovhannisyanyan (Armenia): candidature submitted by the Eurasia Group.

High-level Advisory Group on Countering Terrorism and Violent Extremism

The Governing Council will be required to elect **21 members**: five members (at least two female and two male) for the African Group; two members (one female and one male) for the Arab Group; four members (two female and two male) for the Asia-Pacific Group; two members (one female and one male) for the Eurasia Group; three members (at least one female and one male) for the Group of Latin America and the Caribbean (GRULAC); and five members (at least two female and two male) for the Twelve Plus Group.

The following candidatures have been received:

– Mr. T. Anicet (Burundi), Ms. J. Oduol (Kenya), Ms. M. Mensah Williams (Namibia) and Mr. O. Tinni (Niger): candidatures submitted by the African Group;

– Mr. A.A.-A. Sayed Ahmed (Egypt) and Ms. A.A. Al Qubaisi (United Arab Emirates): candidatures submitted by the Arab Group;

– Mr. G. Chen (China), Ms. A. Husin (Malaysia), Mr. K. Jalali (Islamic Republic of Iran) and Ms. S.J. Marri (Pakistan): candidatures submitted by the Asia-Pacific Group;

– Mr. J.F. Merino López (El Salvador), Ms. I. Passada (Uruguay) and Mr. V.V. Suárez Díaz (Dominican Republic): candidatures submitted by GRULAC;

– Mr. R. del Picchia (France), Ms. M. Kiener Nellen (Switzerland), Mr. R. Lopatka (Austria) and Mr. G. Migliore (Italy): candidatures submitted by the Twelve Plus Group.

*
* * *